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Szám: 43-18/2008. 

 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült:  Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2008. szeptember 
15-én (hétfın) 16.00 órakor kezdıdı rendes, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Kislıdi Hivatal tanácsterme 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 
 Adonyi Józsefné képviselı 
 Juhász Ervin képviselı 
 Kissné Krámli Gabriella képviselı 
 Kléri Gyula képviselı 
 Magvas Antal képviselı   
 Marosi Ödön képviselı 
 Üregi Éva képviselı 
  

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt: 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 
 Széplábi Ferenc képviselı   
 

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 8 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 
A meghívóban szereplı napirendi pontokkal kapcsolatban van valakinek kérdése, 
hozzászólása?  

Aki a napirendi pontokkal egyetért, kérem, szavazzon! 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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Napirend: 
 

1.) Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

  
2.) Kislıd Község Önkormányzata gazdálkodásának féléves beszámolójának 

elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 
3.)  A közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 

közszolgáltatásokról szóló rendelet módosítása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

4.) Közterület-használati díj mértékének csökkentésével kapcsolatos megkeresés 
tárgyalása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

5.) Rekultivációs pályázat önerejének biztosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

6.)  A kiegészített gyermekvédelmi beszámoló elfogadása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

7.) Pályázat benyújtása a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyőlésének 
Gazdasági és Területrendezési Bizottsága által kiírt Veszprém megyei települési 
önkormányzatok és társulásaik fejlesztési célú pályázatait elısegítı saját erı 
kiegészítésre irányuló 2008. évi támogatásra 
 Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

8.) A Bursa Hungarica felsıoktatási önkormányzati ösztöndíjrendszerben való 
részvétel 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 
 

1.Napirendi pont: 

Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
A lejárt határidejő határozatok végrehajtásával kapcsolatban tájékoztatlak titeket, hogy Dr. 
Lóderer Alajosné közalkalmazotti jogviszonyát elırehozott öregségi nyugdíjba vonulása miatt 
megszüntettük, és szeptember 1-tıl határozott idejő munkaszerzıdés keretében foglalkoztatjuk.  
Az 58/2008. (VII.9.) számú határozat alapján az Általános Iskolát és az Óvodát összekötı 
járdaszakasz már a falunapra elkészült a Marosi András felajánlásából elkészített térkövezett 
köztérrel együtt. 
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Kérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása. Amennyiben nincs hozzászólás, kérlek titeket, 
hogy fogadják el a határozati javaslatot. 

Aki elfogadja, kérem kézfeltartással jelezze azt! 

 

A Képviselı-testület 8  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 69/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja a 
Polgármester lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját. 
 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: folyamatos 

 

2. Napirendi pont: 

Kislıd Község Önkormányzata gazdálkodásának féléves beszámolójának elfogadása 

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Mindenki megkapta az Önkormányzat gazdálkodásának I. féléves beszámolóját. Annyi 
változás történt az év elején eltervezetthez képest, hogy Kossuth utca felújítására elkülönített 
10 millió Ft-ból más kerül megvalósításra. Egyrészrıl a Víziközmő Társulat megszőnése, 
valamint a befizetések elmaradása következtében már év elején be kellett 1,2 millió Ft-ot 
fizetnünk, majd június végén a hiteltörlesztés idıarányos fizetésére ismét 3 millió Ft-ot kellett 
befizetni az Önkormányzat költségvetésébıl, kiegészítve a lakossági befizetésekbıl 
rendelkezésre álló 2,2 millió Ft-ot. Másrészt év közben lehetıség nyílott az iskola tetejének 
felújítására, amit év elején nem láthattunk elıre, március végén került kiírásra a pályázat, amin 
szerencsére nyertünk, így 2,6 millió Ft-ot önrészként biztosítani kellett a beruházás 
megvalósulásához. Igazából nem is volt megfelelı pályázati kiírás a Kossuth utca felújítására, 
jövıre újra betervezzük, és megfelelı lehetıség – pályázat – esetén meg is valósítjuk az 
útfelújítást. A napokban voltam Ajkán egy megbeszélésen, ahol arról volt szó, hogy a környezı 
településeknek létre kellene hozni egy Társulást, és a részt vevı települések útjaik felújítására 
együttesen nyújtanak be pályázatot. Így nagyobb eséllyel indulhatnánk egyes pályázatokon, 
mint külön-külön. 

Marosi Ödön képviselı: 
Nemrég jártam a Görgey utcában, nagyon rossz állapotban van az az utca. A sok megbontás 
következtében folt foltot követ, az újraaszfaltozott területek megsüllyedve, szinte nem is lehet 
ott normálisan közlekedni. 

Magvas Antal képviselı: 
Ha jól emlékszem eredetileg sem lett a Görgey rendesen megcsinálva, és a helyzet ez évek 
folyamán, a különbözı közmőbekötések után csak romlott. 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Remélem szépen lassan az összes utunk felújítására sor fog kerülni. 
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Jelenleg még nem kellett a hitelkeretünket igénybe venni, de év végére valószínőleg erre is sor 
fog kerülni. 
Itt van még idénre az új utcasor kialakítása. A Kögáztól jött múlt héten egy árajánlat, hogy ha 
idén megrendeljük a gázhálózat kiépítését az új utcasorra, akkor 2 millió Ft-os díj ellenében 
jövı év június végére megtörténik a kiépítés. Ehhez azonban szükséges, hogy a fogadószint 
kijelölése megtörténjen, azaz oda az útépítést elıször mindenképp meg kell valósítani. 
Egyenlıre a Patak utcához hasonlóan egy murvás út kiépítését terveztem, az építkezések 
befejezéséig felesleges lenne szilárd burkolattal ellátni.  
Jelenleg így áll az új utcasor kérdése, amint lesz új fejlemény tájékoztatni foglak titeket. 
Van valakinek egyéb kérdése, vagy hozzászólása az Önkormányzat I. félévi beszámolójával 
kapcsolatban? Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki az Önkormányzat I. féléves gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja, kérem emelje fel 
a kezét! 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 
 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 70/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az Önkormányzat I. 
félévi gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 15. 

 

3.Napirendi pont: 

A közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltatásokról szóló rendelet módosítása. 

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Sokszor jönnek hozzám olyan kéréssel, hogy nem tudják ellátni saját udvaruk, vagy az elıtte 
lévı közterület karbantartását, segítsek nekik ebben. Természetesen erre csak indokolt esetben 
az én jóváhagyásommal, és a közmunkások kapacitásától függı mértékben kerülne sor. 

Kléri Gyula képviselı: 
Ez így nagyon jól hangzik, kell is egy kis bevétel ezekbıl a gépekbıl, mert ahogy nézem 
nagyon gyorsan amortizálódnak ezek a gépek, és nagyon sokat költ a karbantartásukra az 
Önkormányzat. Ennek szerintem az is lehet az oka, hogy a munkások nem megfelelıen bánnak 
velük, nem figyelnek eléggé oda azok megfelelı használatára. 
A másik dolog, hogy a közmunkások így sem végeznek a közterületek karbantartásával. e 
rendelkezések elfogadása után mekkora létszámmal és hány géppel fogják ezt a feladatot 
végezni. Szerintem ugyanennyi emberrel ezt nem lehet felvállalni. 

Somogyi Anna polgármester: 
Nem vállalkozási célból, hanem szociális alapon szeretném biztosítani ezt a lehetıséget. 
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dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Ezekkel a rendelkezésekkel csak meg szeretnénk teremteni a lehetıségét annak, hogy aki nem 
tesz eleget az ingatlana körüli terület tisztántartásával kapcsolatos kötelezettségének, bírságolás 
helyett vagy mellett díjfizetés ellenében megtisztíthassuk a területet, és ennek a munkának az 
ellenértékét beszedhessük, valamint annak, hogy a rászoruló, jellemzıen idıs, beteg 
embereknek a köztisztasággal kapcsolatos feladatait segítsünk elvégezni. 

Somogyi Anna polgármester: 
A Gyulának válaszolva azért elmondanám, hogy ezek az emberek az egész nyarat 
végigdolgozták, kint voltak a 35 fokos melegben is. Igaz, hogy a sarkukban kell lennem, 
rendszeresen ellenırizni kell ıket, de szorgalmasan dolgoznak, ha kell hétvégén is bejöttek 
segíteni. Amit kértem tılük, azt mindig megcsinálták. 

Magvas Antal képviselı: 
A főnyírás árával kapcsolatban az 1500 Ft-os árat azon emberek esetében, akik nem tudják 
saját területükön levágni a füvet elfogadhatónak tartom, ez jóval kedvezményesebb az átlagos 
piaci árnál. Azon esetekben, amikor valaki felszólítás ellenére sem látja el köztisztasági 
kötelezettségét, és kényszervágást kell elrendelni nála magasabb óradíjat kellene meghatározni. 
Ez egy piaci ár lehetne, ami véleményem szerint legalább 4 – 5.000 Ft-os órabért jelent. 
Ezeknek az embereknek véleményem szerint nem indokolt egy ilyen kedvezményes ár 
megállapítása. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Megállapíthatok egy magasabb óradíjat a kényszervágás esetében, a kérelem alapján történı 
főnyírás esetén pedig az elıbbi óradíj 50%-át kellene kifizetni. 

Somogyi Anna polgármester: 
Ez így járható lenne. Már csak az a kérdés, hogy mennyi legyen az alap óradíj összege! 

Marosi Ödön képviselı: 
Azért ne vegyük teljesen alapul a vállalkozók árait, akik jobb gépekkel nagyobb 
szakértelemmel végzik a munkájukat. Szerintem óránként 3000 Ft elfogadható lenne minkét 
részrıl. 

Somogyi Anna polgármester: 
Természetesen ez a díj csak a főnyírásra vonatkozik, a cserjék vagy bozótok kivágására 
vállalkozói szerzıdést kötünk egy erdıirtással foglalkozó vállalkozóval, aminek díját 
továbbhárítjuk. 
Van valakinek más javaslata, vagy elfogadjuk ezt a 3000, illetve 1500 Ft-os óradíjat! 
 
Javaslom, hogy 3000 Ft-os óradíj meghatározásával fogadjuk el a köztisztaságról szóló 
rendeletünk módosítását! 

Aki egyetért a javaslatommal, emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
8/2008. (IX.16.) rendelete a közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd 

hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról szóló 13/2004. (IV.28.) rendelet 
módosításáról 

 (a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 

 

4.Napirendi pont: 

A közterület-használati díj mértékének csökkentésével kapcsolatos megkeresés 
tárgyalása 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Tavaly év végén szabályoztuk a közterület-használat engedélyezésének, és az ezért fizetendı 
díj mértékének kérdését. A Kornél még januárban tájékoztatta errıl a Kislıdön mozgóbolti 
tevékenységet végzı vállalkozókat, de nem történt semmi. A Péter ismét felszólította ezen 
vállalkozókat, hogy kérjenek közterület-használati engedélyt, illetve aki már rendelkezik vele 
fizesse meg az abban megállapított díjat. A Jobb Kenyér Kft. vezetıje telefonon jelezte, hogy 
igazságtalannak, és túlzottnak érzi ezt a napi 2.000 Ft-ot, hajlandóak tárgyalni egy 
versenyképes ár kialakításáról, de ha nem tudunk megegyezni, akkor a Versenyhivatalhoz  
fognak fordul. 

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Van a Versenyhivatalnak egy ármaximuma, amin nem lehet az Önkormányzatoknak túllépni, 
vagy van erre valamilyen rendelkezés? 

Somogyi Anna polgármester: 
A Versenyhivatal a verseny semlegességének elvét nézi, ne nehezítse meg az Önkormányzat se 
a helyi kiskereskedık, se a mozgóárusok tevékenységét. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Ez túl magas összeg, amit jelenleg kérünk a mozgóárusoktól. a környezı településeken szinte 
mindenhol 1000 Ft/nap a mozgóárusoktól kért közterület-használat díja. Magyarpolányban is 
annyi, és fizetik is, nincsenek ilyen problémák. Ezt 2.000 Ft-ot senki se fogja kifizetni, inkább 
nem jönnek be Kislıdre árulni. Mérlegelni kell, hogy továbbra is kitartunk-e a napi 2000 Ft-os 
díj mellett, amit nem fizet be senki, vagy engedünk belıle, amivel több százezer forintos 
bevételt képezünk az Önkormányzat számára. 

Somogyi Anna polgármester: 
Heizler Ferenc írásba is adta, hogy ilyen feltételek mellett nem kíván Kislıdön mozgóárusítást 
folytatni. Szeret Kislıdre jönni, de így nem éri meg neki itt kereskedni. 
Gondolnunk kell továbbá a település lakosságára is, akik hozzá vannak szokva ezekhez az 
árusokhoz, várják ıket, igénylik az ilyenfajta szolgáltatást. Az Önkormányzatnak tekintettel 
kell lenni a helyi vállalkozók érdekeire, de a lakosság érdeke, annak az 1300 embernek az 
érdeke még ennél is fontosabb, és biztos, hogy nagy ellenállást váltani ki, ha megszőnnének 
ezek a szolgáltatások Kislıdön. 
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Kléri Gyula képviselı: 
Nézzük azért meg, hogy a helyi kereskedelmi egységek mennyit fizetnek az Önkormányzatnak, 
mekkora boltot kell fenntartaniuk, mekkora költségeik vannak.  

Somogyi Anna polgármester: 
Nem hiszem, hogy nagyban befolyásolják ezek a mozgóárusok a kiskereskedık forgalmát. Az 
emberek nagy része úgy is Ajkán vásárol. Amit a mozgóárustól megvesznek azokat azért nem 
veszik meg a multikba, mert úgy is jön a Feri, vagy a Family Frost, majd ott megveszik. A 
fagyiskocsi engedélyezése elıtt egyébként végigjártam a vendéglátó helyeket és kérdeztem, 
hogy van-e kifogásuk ellene, nem volt. 

Üregi Éva képviselı: 
Szerintem sem az Önkormányzatot, sem az embereket nem kellene megfosztani a 
mozgóárusításból származó elınyökbıl. Alakítsunk ki egy olya árat, ami reális, megfizethetı, 
hogy továbbra is jöjjenek be Kislıdre ezek a cégek. 

Juhász Ervin képviselı: 
A Péter az imént mondta, hogy Polányban 1000 Ft-ot kérnek naponta, és ezt be is fizetik a 
kereskedık. Javaslom, hogy mi is változtassuk meg napi 1000 Ft-ra a mozgóárusok közterület-
használati díját. Ekkora díj mellett csak a Jobb Kenyér befizetne éves szinten 300 ezer forintot 
az Önkormányzat számlájára, és akkor még a többi cégrıl nem is beszéltem. 

Somogyi Anna polgármester: 
Egyetértetek az Ervin javaslatával?  Módosítsuk e közterület-használati rendeltünket a 
mozgóárusokra vonatkozó közterület-használati díj mértékének vonatkozásában? 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

9/2008. (IX.16.) rendelete a közterület használatáról, védelmérıl, díjáról szóló 
10/2007. (XII.28.) rendelet módosításáról 

 (a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 

 

5. Napirendi pont: 

Rekultivációs pályázat önerejének biztosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Az Észak-Balatoni Szilárdhulladék-kezelési Társulás a Társulás mőködési területén található 
felhagyott, illetve bezárásra kerülı lakossági kommunális hulladéklerakók rekultivációjára 
benyújtott egy pályázatot, és a pályázati önrészt a Társulásban részt vevı valamennyi 
Önkormányzat között kívánja lakosságszám arányosan felosztani. Kislıd külterületén is van 
egy illegális szemétlerakó, de annak idején éppen azért nem indultunk ezen a pályázaton mert 
nem kívántuk, illetve nem tudtuk volna a rekultiváció önrészét sem kifizetni. Szerintem, ha 
már a saját szemétlerakónk megszüntetésére sem tudtunk fedezetet biztosítani, ne 
finanszírozzuk mások lerakóinak a megszüntetését. 
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Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Igazad van Anna. Kifizetünk majdnem fél millió forintot, és még a mi szemetünket el sem 
viszik. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A Társulástól kapott levélben leírják, hogy Veszprém és Pápa anélkül, hogy a területükön lévı 
szemétlerakót rekultiválnák, felajánlja a rá esı önrész összegét. Arra kértek minden más társult 
Önkormányzatot, hogy kövessék e két város példáját. 

Somogyi Anna polgármester: 
Úgy gondolom, hogy nem engedhetjük meg magunknak ezt a gesztust. Amíg napokat 
dolgozunk ötven, meg százezres pályázatokon, hogy ezekkel is segítsük az Önkormányzat 
gazdálkodását, addig nem adhatunk ki ilyen könnyen százezreket a kezünkbıl.  
Egyetértetek azzal a javaslatommal, hogy ne biztosítsuk a Szilárdhulladék-kezelési Társulat 
által benyújtott rekultivációs pályázathoz szükséges önrész lakosságszám arányosan Kislıdre 
jutó összegét! 

Aki a javaslatommal egyetért, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 71/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

 
Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az Észak-Balatoni 
Térség Regionális Települési Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati 
Társulásnak a Társulás mőködési területén található felhagyott, illetve 
bezárásra kerülı lakossági kommunális hulladéklerakók rekultivációjára a 
Környezet és Energia Operatív Program KEOP-2.3.0. számú, „Települési 
szilárdhulladék lerakókat érintı térségi szintő rekultivációs programok 
elvégzése” elnevezéső intézkedésére benyújtott pályázatához szükséges 
önrésznek a lakosságszám arányosan Kislıd községre esı 452.900 Ft-os, azaz 
négyszázötvenkettıezer-kilencszáz forintos részét nem biztosítja. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

 

 

6. Napirendi pont: 

A kiegészített gyermekvédelmi beszámoló elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Ahogyan azt minden évben a májusi elfogadását követıen idén is elküldtük a megyei Szociális 
és Gyámhivatalba a gyermekvédelmi beszámoló egy példányát. Válaszukban felhívták a 
figyelmemet arra, hogy a beszámolóból kimaradt a gyermekkorú és fiatalkorú bőnelkövetık 
számának, illetve ezek okainak bemutatása, és felszólítottak ezen adatok pótlására. Mindössze 
annyi történt, hogy ilyen bőncselekmény elkövetésére 2007-ben nem került sor Kislıdön, ezért 
nem foglalkoztunk ezzel a témával a beszámoló elkészítése során. 
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Kérdezem a Tisztelt Képviselı-testületet elfogadja-e az elıterjesztés mellékletét képezı 
gyermekkorú bőnelkövetések alakulásával kiegészített gyermekvédelmi beszámolót? 
Aki elfogadja, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 72/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 
elfogadja a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló 
beszámolónak a Közép-dunántúli Közigazgatási Hivatal Szociális és 
Gyámhivatala észrevételének megfelelıen módosított változatát. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

 

7. Napirendi pont: 

Pályázat benyújtása a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyőlésének Gazdasági és 
Területrendezési Bizottsága által kiírt Veszprém megyei települési önkormányzatok és 
társulásaik fejlesztési célú pályázatait elısegítı saját erı kiegészítésre irányuló 2008. évi 
támogatásra 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Benyújtanék egy pályázatot a Veszprém Megyei Önkormányzat által saját erı kiegészítésére 
kiírt pályázati kiírására. Erre akkor nyílik lehetıség, ha van olyan benyújtott pályázatunk, ami 
még nincs elbírálva. Nekünk van ez a ROP-os pályázatunk a plébánia épületének felújítására, 
aminek az önrésze 7 és fél millió forint. Ennek kifizetését vállalta ugyan az egyházközség, de 
mivel az épületben elhelyezett berendezés késıbb a miénk lesz, ha nyer ez a pályázat, és mi 
fizetjük ebbıl be az önrész egy részét, akkor jogosan formálunk majd igényt ezekre az 
eszközökre, berendezésekre, most pedig ennyivel is könnyítenénk az egyházközség terheit. 
Pályázni az önrész 30%-ára lehet, ez esetünkben körülbelül kettı millió forint. A pályázat 
benyújtásához szükség van a Képviselı-testület döntésére, a fejlesztésrıl, valamint az 
rendelkezésre álló önrész biztosításáról! 

Üregi Éva képviselı: 
Lényegében akkor az egyháznak pályáznád ezt a pénzt. 

Somogyi Anna polgármester: 
Végül is igen. Jelenleg nekik kellene 2 millió Ft-tal kevesebb pályázati önrészt befizetni, 
amennyiben nyer ez a pályázat. 

Egyetértetek azzal, hogy benyújtsam ezt a pályázatot? 

A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 73/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
24/2008. (III. 26.) számú határozata alapján Ajka Város Önkormányzatának 
gesztorságával a Közép-dunántúli Fejlesztési Tanács által a Közép-dunántúli 
Operatív Program keretében meghirdetett KD-2007-2.1.1/C „Integrált 
turisztikai település- vagy térségfejlesztés és tematikus fejlesztések” címő 
pályázati kiírás keretében benyújtott Ora et Labora címő pályázathoz szükséges 
7.461.049 Ft (azaz hétmillió–négyszázhatvanegyezer–negyvenkilenc forint) 
összegő önrész kiegészítése érdekében benyújtja pályázatát a Veszprém 
Megyei Önkormányzat Közgyőlésének Gazdasági és Területrendezési 
Bizottsága által kiírt Veszprém megyei települési önkormányzatok és 
társulásaik fejlesztési célú pályázatait elısegítı saját erı kiegészítésre irányuló 
2008. évi támogatásra. 

Az Ora er Labora pályázat keretein belül Kislıd községben a plébánia 
felújítására, valamint Egyházi Győjtemény kialakítására kerül sor. 

A pályázati önrész összegét a Képviselı-testület a 24/2008. (III. 26.) számú 
határozatában foglaltaknak megfelelıen az Önkormányzat 2008-2010 évi 
költségvetésének a terhére biztosította. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2008. október 30. 

8.Napirendi pont: 

A Bursa Hungarica felsıoktatási önkormányzati ösztöndíjrendszerben való 
részvétel 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A Bursa Hungarica ösztöndíjrendszerhez ebben az évben nem csatlakoztunk. Egy évvel 
ezelıtt meghirdettük, de olyan szigorúak a szociális rászorultság feltételei, hogy 
senkinek sem tudtunk adni. Ezenkívül sok támadás ért minket még régebben, mert ma 
Magyarországon a tényleges és az igazolható kereset sok esetben nem egyezik, és olyan 
emberek váltak jogosulttá, akik valójában nem éltek rossz körülmények között. Nincs 
tudomásom jelenleg olyan rossz körülmények között élı családról, ahol van 
felsıoktatásban tanuló gyermek. Ti tudtok ilyen családról? 

Amennyiben senki, azt javaslom, hogy ne csatlakozzunk 2009. évben a Bursa 
Hungarica önkormányzati rendszerhez! 

Aki javaslatommal egyetért, kérem emelje fel a kezét! 

 A Képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 74/2008. (IX. 15.) 
számú határozata: 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy Kislıd 
Község Önkormányzata nem csatlakozik a Bursa Hungarica Felsıoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2009. évi fordulójához. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
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Somogyi Anna polgármester: 
Köszönöm szépen az ülésen történı részvételeteket, az ülést ezennel bezárom. (17.45.) 

Kislıd, 2008. szeptember 17. 

 

 

 

 

 

 Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


